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Protokół Nr 40/17 

z obrad XL sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 29 września 2017r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 15.20. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XL sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446 ze zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Srokowo Aleksander Kamiński, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Zastępcę Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek   

oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 

Pana Dariusza Kowalskiego – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią 

w Solance, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM Srokowo, 

Panie i Panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 

sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 

10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 10 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Janusz 

Bujalski, kolejny z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że 

porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  

wnioski lub uwagi do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1.  Otwarcie XL sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.  Przyjęcie protokołów z XXXVIII i XXXIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Ocena realizacji działań w zakresie promocji Gminy i pozyskiwania środków  

    zewnętrznych  za I półrocze 2017 r. 

7. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych przez Gminę  

    Srokowo. 

8. Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2017 r. 

9. Wnioski do budżetu Gminy Srokowo. 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

10.1. Ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

10.2. Wprowadzenie opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 

10.3. Wprowadzenie opłaty od posiadania psów. 

10.4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2017-2022. 

10.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017r. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad XL sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński w związku z brakiem wniosków, 

uwag i propozycji zmian w przedstawionym porządku obrad zamknął punkt                          

2 i przeszedł do kontynuacji punktu 3 porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołów z XXXVIII i XXXIX sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poinformował, że protokół 

z XXXVIII sesji Rady Gminy Srokowo z dnia  31 sierpnia 2017 r. (zał. nr 5) oraz 

protokół z XXXIX sesji nadzwyczajnej z dnia 12 września 2017 r. (zał. nr 6) były do 

wglądu w biurze Rady Gminy oraz zostały wyłożone na pół godziny przed sesją na 

sali obrad.  
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Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zapoznał się  z protokołami, które wiernie 

odzwierciedlają przebieg XXXVIII i XXXIX sesji. Przewodniczący zapytał radnych czy 

mają uwagi do protokołu z XXXVIII sesji? Wobec braku wniosków i uwag 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół z XXXVIII sesji z dnia                    

31 sierpnia 2017 r. Na sali obrad obecnych było 10 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXXVIII sesji bez uwag                                 

i jednogłośnie –  10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się” . 

 

Przewodniczący Rady Gminy  Aleksander Kamiński zapytał radnych czy mają uwagi 

do protokołu z XXXIX sesji nadzwyczajnej? Wobec braku wniosków i uwag 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół z XXXIX sesji 

nadzwyczajnej z dnia 12 września 2017 r. Na sali obrad obecnych było 10 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXXIX sesji nadzwyczajnej                 

bez uwag i większością głosów –  8 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 2 gł. „wstrzymujących się”  

(radni nieobecni na posiedzeniu XXXIX sesji Rady Gminy). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Zastępcę Wójta Gminy 

Srokowo o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym 

(zał. nr 7). 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

czyli od 31 sierpnia 2017 r. do 28 września 2017 r. Wójt Gminy Srokowo wydał                     

5 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 43/17 z dnia 1 września 2017r. w sprawie założenia i opracowania 

materiałów planistycznych do projektu uchwały budżetowej Gminy Srokowo na            

2018 r. 

2. Zarządzenie nr 44/17 z dnia 7 września 2017r. w sprawie upoważnienia 

pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie do podejmowania 

działań wobec dłużników alimentacyjnych i prowadzenia postępowania w tych 

sprawach oraz do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego. 
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3. Zarządzenie nr 45/17 z dnia 21 września 2017r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych dotyczących projektu Programu Współpracy  Gminy Srokowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2018 r. 

4. Zarządzenie nr 46/17 z dnia 21 września 2017r. w sprawie organizacji                     

i funkcjonowania systemu stałych dyżurów w Gminie Srokowo na potrzeby 

podwyższania gotowości obronnej państwa. 

5. Zarządzenie nr 47/17 z dnia 21 września 2017r. w sprawie organizacji                    

i funkcjonowania stałego dyżuru Wójta Gminy Srokowo na potrzeby podwyższenia 

gotowości obronnej państwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił o przedstawienie 

prowadzonych dodatkowych działań od 31 sierpnia do dnia dzisiejszego. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w ciągu ostatniego miesiąca 

podejmowane były następujące działania: 

-Uzupełniono i przekazano dokumentację do Europejskiego Funduszu Rozwoju Wsi 

Polskiej w Warszawie w celu uzyskania pożyczki. 

-Przeprowadzono rozmowy z Wiceprezesem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie w sprawie umorzenia 10% pożyczki na 

inwestycje kanalizacyjne, które były realizowane na terenie gminy w ostatnich latach. 

Po rozmowach uzyskaliśmy informację, że mamy szansę na umorzenie kwoty                   

155 tys. zł po czym taki wniosek złożyliśmy.  

-We wrześniu odbywały się zebrania we wszystkich sołectwach, które dotyczyły m.in. 

przygotowania uchwał mieszkańców w sprawach funduszu sołeckiego. Zastępca 

Wójta uczestniczył w sześciu spotkaniach. 

-Dnia 3 września odbyły się Dożynki Gminne. 

-Dnia 14 września miały miejsce Dożynki Parafialne. 

-Dnia 17 września zorganizowano Dożynki Powiatowe. 

-W dniu 18 września przeprowadzono procedurę przetargową na lokal 

gastronomiczny po byłej kawiarni, ale niestety nie był on skuteczny ponieważ nikt nie 

wpłacił wadium i na chwilę obecną nie zaobserwowaliśmy zainteresowania.  

-Do 8 września był prowadzony nabór wniosków na dofinansowanie przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Komisja powołana przez Wójta Gminy Srokowo dokonała oceny 

wszystkich trzynastu wniosków, które spełniały warunki określone w podjętej 

wcześniej uchwale Rady Gminy. Na 12 wniosków zgodnie z kolejnością ich składania 

w dniu 28 września Wójt podpisał umowy z ich wnioskodawcami na realizację 

przedsięwzięcia. W dniu dzisiejszym po przedłożeniu przez panią Skarbnik propozycji 

zmian budżetu i podjęciu ich przez Radę Gminy będzie przygotowana kolejna umowa 

na dofinansowanie budowy trzynastej przydomowej oczyszczalni.  

-Przekazano plac budowy i rozpoczęto roboty na ulicy Łąkowej w Srokowie. 
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Poza tym na bieżąco są realizowane sprawy zgłaszane przez mieszkańców i podmioty 

zewnętrzne.      

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej 

informacji, a w związku z ich brakiem zamknął pkt. 4 i przeszedł do realizacji punktu                         

5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 

interpelacji lub zapytań.  

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zadała dwa zapytania dotyczące: 

-Czy wpłynął już projekt dokumentacji na odcinek drogi łączącej ulicę Wiejską i ulicę 

Słoneczną? Zastępca Wójta Marek Olszewski podczas spotkania z mieszkańcami 

powiedział, że do końca miesiąca był termin oddania dokumentacji po to, aby 

fundusz sołecki Sołectwa Srokowo mógł zostać wykorzystany do końca roku. 

-Radna poprosiła o wyjaśnienie na piśmie i przekazanie mieszkańcom Jankowic 

informacji: jaki odcinek został wykonany za kwotę 1300,00 zł i czy obejmuje ona 

tylko i wyłącznie drogi wskazanej przez sołectwo do naprawy? Radna uważa, że 

odpowiedź powinna trafić do mieszkańców lub o zorganizowanie spotkania z Radą 

Sołecką celem wyjaśnienia spornej kwestii.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że oczekujemy 

odpowiedzi pisemnej lub ustnej. 

Wobec braku dalszych interpelacji i zapytań radnych Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął pkt 5, a następnie przeszedł do realizacji pkt 6 porządku obrad. 

Ad. pkt 6. 

Ocena realizacji działań w zakresie promocji Gminy i pozyskiwania 

środków zewnętrznych  za I półrocze 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że radni 

otrzymali materiał (załącznik nr 8 do protokołu) w terminie, a podczas wspólnego 

posiedzenia komisji stałych temat był szeroko analizowany po czym poprosił Panią 

Sekretarz Gminy Małgorzatę Chociełowską o krótkie przedstawienie informacji. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że ważne wydarzenia były 

promowane na stronie internetowej gminy, na Facebooku, w gazecie Kętrzyńskiej 

w albumie Warmii i Mazur wydanym przez wydawnictwo NEGATYW Sp. z o.o., na 

stronie internetowej www.polskamultimedialna.pl, przez przekazywanie folderów 

i map rozdawanych turystom odwiedzającym naszą gminę, promowaliśmy 

http://www.polskamultimedialna.pl/
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gospodarstwa agroturystyczne. Odbył się trzeciomajowy rodzinny rajd rowerowy. 

Opracowano i wykonano następujące materiały i gadżety promocyjne takie jak: ramki 

na tablice rejestracyjne, bidon rowerowy, latarka rowerowa, gra catch&play oraz 

maskotka gminy - zadanie zlecone w ramach otwartego konkursu ofert dla 

organizacji pozarządowych. Uzyskaliśmy certyfikat „Miejsca przyjaznego 

rowerzystom”, zlecono wykonanie zdjęć naszej gminy z lotu ptaka oraz film 

promocyjny. Łączne nakłady finansowe poniesione na promocję to 17 729,83 zł przy 

budżecie 18 000,00 zł na cały rok, w tym 3000,00 zł wykorzystano w ramach 

otwartego konkursu ofert dla organizacji pozarządowych.    

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki zwrócił uwagę na pozytywne zmiany, które nastąpiły 

w promocji naszej Gminy. Przede wszystkim mamy szerszą paletę działań 

promocyjnych oraz pojawiło się wykorzystanie mediów społecznościowych, które jak 

wiadomo mają większe oddziaływanie na mieszkańców niż wszelkiego rodzaju strony 

„www”. Ciekawe są również zamierzenia na przyszły rok, które nie są 

standardowymi. Mamy nadzieję, że działania promocyjne przyczynią się do tego, że 

będziemy mieli łatwiejszą możliwość pozyskania klientów z zewnątrz, większą ilość 

turystów, a przede wszystkim zainteresowanie naszą gminą może skutkować tym, że 

będziemy mogli korzystnie rozporządzać mieniem co było do tej pory jednym 

z trudniejszych tematów. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jakiś czas temu mówiono o tym, że 

będzie przygotowywane kompleksowe zestawienie działek inwestycyjnych, które 

będą promowane w jednym miejscu bądź formie, która nie została na dzień dzisiejszy 

dokładnie sprecyzowana. Radna zapytała czy są jakieś działania w tym temacie? Czy 

można byłoby takie dane dodać do powstającego foldera dzięki pozyskanemu 

projektowi przez gminę przy pomocy stowarzyszenia?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że projekt nie przewidywał 

promocji inwestycyjnych. Na chwilę obecną jeśli chodzi o przygotowanie terenów 

inwestycyjnych to po wykonaniu wstępnego przeglądu, należy stwierdzić, że mamy 

szereg terenów, które mogłyby być przeznaczone na jakąś konkretną działalność 

inwestycyjną, ale są przyblokowane miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego. Dotyczy to obszaru prawie 4 ha leżącego bezpośrednio w obrębie 

Srokowa (w sąsiedztwie obwodnicy). Jeśli chodzi o inne tereny, które mogły by być 

przeznaczone pod realizację  przedsięwzięć inwestycyjnych prorozwojowych to 

sprowadza się to do działki, która jest przygotowywana do zbycia w Leśniewie. 

Pozostałe tereny, które są własnością gminy mogą być przeznaczone tylko pod 

budownictwo mieszkaniowe. Należy się zastanowić nad przystąpieniem do zmian 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Srokowo, po to 

aby wskazać i przygotować takie tereny by mogły one służyć działalności 

gospodarczej, a nie tylko działalności związanej z budownictwem mieszkaniowym. 



7 

 

Jak wiadomo przygotowywany jest projekt zmiany ustawy dotyczący uproszczenia 

procedur związanych z procedowaniem nad miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego. W momencie gdy zmiany wejdą w życie możemy przystąpić do 

dokonywania zmian w naszej gminie.          

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej oceny 

realizacji działań w zakresie promocji Gminy i pozyskiwania środków zewnętrznych za 

I półrocze 2017 r.  

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 10 gł. „za” przyjęła informację 

dotyczącą oceny realizacji działań w zakresie promocji Gminy                                  

i pozyskiwania środków zewnętrznych za I półrocze 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6. i przeszedł do  punktu 7. porządku obrad. 

 

Ad. pkt 7.  
Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych przez 

Gminę Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że temat 

(załącznik nr 9 do protokołu) bardzo szeroko był analizowany podczas posiedzenia 

wspólnego komisji Rady Gminy, a następnie poprosił Sekretarz Gminy Małgorzatę 

Chociełowską o krótkie wprowadzenie do tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że obowiązek realizacji zadań 

oświatowych odbywał się przez dwie szkoły czyli Szkołę Podstawową w Srokowie 

z Filią w Solance oraz przez Gimnazjum Nr i w Srokowie. W 2016 r. mieliśmy 372 

wychowanków w tym 85 dzieci w wieku pięciu i sześciu lat i 287 uczniów w Szkole 

Podstawowej w Srokowie oraz w Gimnazjum. Jeśli chodzi o zatrudnienie to mieliśmy 

jednego nauczyciela stażystę, 7 nauczycieli kontraktowych, 11 nauczycieli 

mianowanych i 32 nauczycieli dyplomowanych. Przygotowywane ciepłe posiłki 

w szkole spożywało 230 uczniów, a cena pełnego obiadu wynosiła 5,50 zł, a koszt 

tzw. „wkładu do kotła” wynosił 3,50 zł. Jeżeli chodzi o działania podejmowane przez 

szkołę nakierowane na kształcenie uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi 

to w roku szkolnym 2016/2017 sześciu uczniów posiadało orzeczenia o potrzebie 

kształcenia specjalnego, z którymi były prowadzone zajęcia zgodnie zaleceniami. 

Powiatowa Poradnia Psychologiczno-pedagogiczna wydała dla 23 uczniów takie 

opinie. Udzielona została pomoc psychologiczno- pedagogiczną w postaci zajęć 

logopedycznych, wyrównawczych, korekcyjno – kompensacyjnych oraz zajęć 

z  pedagogiem i psychologiem. Wydatki, które poniesiono na prowadzenie szkół to 

kwota 3 859 852,00 zł. Inne zadania oświatowe, które były prowadzone to m.in. 

nauka zawodu i przyuczenie do wykonywania określonej pracy przy czym mieliśmy 

jedno dofinansowanie. Prowadzono również stypendia szkolne, które przyznano dla 
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114 uczniów i wypłacono je na łączną kwotę 132 468,00 zł. W Gminie Srokowo 

średnie wyniki z egzaminu gimnazjalnego przeprowadzonego w  2017r. kształtują się 

następująco: 

-część humanistyczna z zakresu języka polskiego –  75% z wynikiem „wyżej średni” 

-część humanistyczna z zakresu historii i wos – 57% z wynikiem „średni” 

-część matematyczno-przyrodniczej z zakresu matematyki - 43% z wynikiem „średni” 

-część matematyczno-przyrodniczej z zakresu przedmiotów przyrodniczych – 49% 

z wynikiem  „średni” 

-z języka angielskiego na poziomie podstawowym – 79%  z wynikiem „wyżej średni” 

-z języka angielskiego na poziomie rozszerzonym – 62% z wynikiem „wyżej średni” 

-z języka rosyjskiego na poziomie podstawowym – 75% z wynikiem „wyżej średni”. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję                   

i zapytał o kwestię staniny, która w Gimnazjum znajduje się na poziomie 10 

punktów, a jaka jest jej rozpiętość w Szkole Podstawowej? Podczas posiedzenia 

komisji proszono o sprawdzenie tej informacji ponieważ z materiałów wynika, że 

uczniowie Szkoły Podstawowej przeszli do Gimnazjum z  wynikiem sprawdzianu na 

poziomie 2 staniny co świadczy o słabych wynikach szóstoklasistów. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że nie sprawdziła tej 

informacji. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że w otrzymanym materiale jest umieszczony 

punkt dotyczący sprawozdania nadzoru pedagogicznego przez Warmińsko – 

Mazurskie Kuratorium Oświaty w Olsztynie, który w żaden sposób nie odnosi się do 

realizacji zadań na poziomie gminy, a kontrole prowadzone w zakresie prawidłowości 

organizacji i funkcjonowania bibliotek szkolnych i inne kwestie nie dotyczą organu 

prowadzącego. Radny proponuje usunięcie punktu 12 ze sprawozdania. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że sprawozdanie nadzoru 

znajduje się na stronie Kuratorium Oświaty w Olsztynie i można się z nim zapoznać. 

Sekretarz przekazała skróconą informację, aby naświetlić co jest ujęte 

w sprawozdaniu, a zgodnie z art. 11, ust. 7 ustawy prawo oświatowe, organ 

wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego w terminie do dnia 31 października 

przedstawia organowi stanowiącemu  jednostki samorządu terytorialnego informację 

o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym 

o wynikach egzaminu ósmoklasisty, egzaminu maturalnego i egzaminu 

potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie, z uwzględnieniem działań 

podejmowanych przez szkoły nakierowane na kształcenie uczniów ze specjalnymi 

potrzebami edukacyjnymi, w szkołach tych typów, których prowadzenie należy do 

zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego jak również z nadzoru 

pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty lub właściwego ministra 

w szkołach i placówkach tych typów i rodzajów, których prowadzenie należy do 
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zadań własnych jednostki samorządu terytorialnego”. Dlatego też punkt 12 został 

zamieszczony w przygotowanej informacji.  

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że chodzi o to, że w tym punkcie żadne zdanie 

nie odnosi się do stanu realizacji zadań oświatowych w Gminie Srokowo, a w związku 

z tym przedstawione ogólne informacje nic nie wprowadzają do omawianego tematu. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że dotychczas takiego zapisu 

nie było, a pojawił się w nowej ustawie prawo oświatowe. Jeśli chodzi o informacje 

na temat realizacji zadań oświatowych to poza danymi dotyczącymi wyników 

egzaminów nie jest ujęte co jeszcze powinno się w niej znajdować. Jeśli radni 

chcieliby, aby w przedkładanym materiale znalazły się jakieś dodatkowe dane to na 

przyszły rok będą przygotowane. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Dudek powiedziała, że 

jeżeli chodzi o wyniki egzaminów gimnazjalnych naszych uczniów w porównaniu do 

innych szkół w Powiecie Kętrzyńskim to np. z języka polskiego gimnazjaliści zajęli 

pierwsze miejsce; WOS, matematyka i przedmioty przyrodnicze – Srokowo zajęło 

drugie miejsce; język angielski – pierwsze miejsce w powiecie, a to oznacza, że nasi 

uczniowie zajęli wysokie wyniki. Za dwa lata zgodnie z nową ustawą do egzaminu 

przystąpi ostatnia klasa gimnazjalna i ósma klasa Szkoły Podstawowej, więc wtedy 

będziemy mogli porównać wyniki.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał czy radny 

Krzysztof Mościcki składa formalny wniosek o wykreślenie pkt 12 z przedłożonej 

informacji? 

Radny Krzysztof Mościcki odpowiedział, że nie, ponieważ była to sugestia jak miałaby 

wyglądać kolejna analiza przedstawiana przez organ wykonawczy.  

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska dodała, że ta informacja jest również po 

to, aby wskazać realizowany program, w którym duży nacisk jest położony na pracę 

z dziećmi niepełnosprawnymi wraz z objęciem ich dodatkowym wsparciem                         

w szkołach.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji Wójta Gminy o stanie 

realizacji zadań oświatowych przez Gminę Srokowo. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 10 gł. „za” przyjęła informację Wójta 

Gminy o stanie realizacji zadań oświatowych przez Gminę Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7. i przeszedł do  punktu 8. porządku obrad. 
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Ad. pkt 8.   
Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że ocena 

stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2017 roku (załącznik nr 10 do 

protokołu) był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych, po czym 

poprosił Panią Skarbnik Gminy Małgorzatę Cwalina o krótkie streszczenie informacji. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że radni otrzymali materiał 

dotyczący stopnia realizacji funduszu za okres ośmiu miesięcy, poza tym środki były 

wydatkowane również we wrześniu. Jeśli chodzi o sołectwo Jankowice to we wniosku 

funduszu sołeckiego był złożony zapis „na remont dróg w sołectwie” bez wskazania 

konkretnej drogi. Z tego wynika, że każda droga, która była naprawiana jest do 

ujęcia w wydatkach ze środków funduszu. W Sołectwie Srokowo środki nie są 

zrealizowane ze względu na drogę, której remont będzie jeszcze realizowany. Poza 

Sołectwem Solanka i Wilczyny realizacja funduszu jest dobra. Podczas zebrań 

wiejskich dochodzi do wielu zmian w wydatkowaniu środków przekazywanych na 

poszczególne sołectwa jak np. w Wilczynach postanowiono, że nie będzie 

wykonywana elewacja świetlicy tylko środki zostały przeniesione na wymianę okien 

z przeniesieniem remontu na przyszły rok. W Solance nie było większych zmian poza 

kupnem kosiarki.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że 

w Sołectwie Solanka planowano przeznaczyć środki na poprawienie drogi do Chojnicy 

oraz na oczyszczenie stawu w Solance.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w tym przypadku jest jeden 

problem związany z tym, że nie możemy znaleźć koparki z 14 metrową łyżką do 

pogłębienia stawu. 

Sołtys Sołectwa Solanka Agata Łata powiedziała, że jest jedna firma, która posiada 

taką koparkę. Koszt wykonania takiego przedsięwzięcia wynosi 10 tys. zł i taka kwota 

jest przeznaczona w funduszu, ale musimy najpierw spisać umowę. Mamy kontakt do 

tego przedsiębiorcy. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski zapytał czy mamy kontakt do tego 

przedsiębiorcy? 

Sołtys Sołectwa Solanka Agata Łata powiedziała, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że należy 

ustalić pewne szczegóły, a następnie spisać umowę na wykonanie tego zadania. Jeśli 



11 

 

chodzi o drogę na Chojnicę to również należy pochylić się nad tym, aby ją naprawić 

jeszcze przed rozpoczęciem okresu zimowego.  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że te dwie sprawy prawdopodobnie 

będą załatwione. W Sołectwie Siniec zrobiono zmiany w wydatkowaniu środków 

z wykonania oświetlenia na remont dróg, a Sołectwo Silec zmieniło wydatkowanie 

swoich funduszy z zagospodarowania działki nad jeziorem na budowę oświetlenia. 

Skarbnik powiedziała, że wykorzystując fundusz sołecki gminy otrzymują zwrot 

wykorzystanych środków finansowych i tak za rok 2017 otrzymamy 28% zwrotu tych 

środków, a za rok 2018 będzie to 23%.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił radnych o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej oceny 

stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2017 r. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 10 gł. „za” przyjęła informację 

dotyczącą oceny stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8. i przeszedł do  punktu 9. porządku obrad. 
 

Ad. pkt 9.   
Wnioski do budżetu Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik 

Gminy Małgorzatę Cwalina o przedstawienie radnym jakie wnioski zostały już złożone 

do budżetu Gminy Srokowo. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że termin na składanie wniosków 

jeszcze nie upłynął i cały czas napływają, a ze względu na to, że 30 wrzesień wypada 

w sobotę to terminem ostatecznym jest 2 października 2017 r. Składane wnioski 

dotyczą m.in. dofinansowania na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków; 

remontu dróg (np. Sołectwo Leśny Rów złożyło wniosek na kwotę prawie 500 tys.zł); 

budowę parkingów na ulicy Lipowej i innych działań. Pracownicy Urzędu Gminy oraz 

jednostki organizacyjne mają termin na składanie wniosków do 10 października 

2017r.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński przypomniał, że dnia                  

13 września 2017 r. zostały złożone wnioski do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego 

przygotowane przez Komisję Rolnictwa i Infrastruktury oraz zatwierdzone przez 

pozostałe komisje Rady Gminy. Dotyczyły one dofinansowania na opracowanie 

dokumentacji technicznej oraz na remont dróg. Dodatkowo do Przewodniczącego 

wpłynęły dwa wnioski do budżetu Gminy Srokowo złożone przez pracowników 

Urzędu Gminy Srokowo zatrudnionych na podstawie umowy o pracę oraz sołtysa 

Sołectwa Leśny Rów w sprawie remontu dróg, które oficjalnie przekazano do Wójta 

Gminy Srokowo. 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina potwierdziła odbiór wniosków. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji zamknął pkt 9 i przed przejściem do realizacji pkt 10 porządku obrad                       

o godzinie 13.54 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 14.10.  

Podczas przerwy obrady opuściła radna Małgorzata Dwulat – stan 9 radnych. 

Ad. pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
10.1. Ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że temat był szeroko 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy po czym 

poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do projektu uchwały 

(załącznik nr 11 do protokołu).  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że przedstawione w projekcie 

uchwały stawki są proponowane przez Ministerstwo Finansów i przyjęte zostały                   

w budynkach: 

-mieszkalnych – 0,77 zł od 1m2 powierzchni użytkowej (stawka maksymalna),  

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

20,50 zł od 1m2 powierzchni użytkowej (przy stawce maksymalnej 23,10 zł), 

-zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,80 zł od 1m2 powierzchni użytkowej 

(stawka maksymalna), 

-związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń –4,70 zł 

od 1m2 powierzchni użytkowej (stawka maksymalna), 

-pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 7,00 zł od 1m2 

powierzchni użytkowej (przy maksymalnej stawce 7,70 zł). 

-od budowli 2% ich wartości (bez zmian w stosunku do bieżącego roku). 

Stawka podatku od nieruchomości od gruntów: 

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,91 zł od 1m2 powierzchni 

(stawka maksymalna),  

-pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 4,63 zł od 1ha powierzchni (stawka maksymalna),     

-pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,48 zł od 1m2 

powierzchni (stawka maksymalna),  

-niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji –3,04 zł od 1m2 powierzchni 

(stawka maksymalna). 
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Skarbnik dodała, że odpis z podatku od nieruchomości w 2017 roku z tytułu zmiany 

uchwały wyniósł 34 766,00 zł. Zaproponowane stawki podatku na 2018 r. są takie 

same jak zostały uchwalone na 2017 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                

a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 9 radnych jednogłośnie –                              

9 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XL/220/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 września 2017 r.                    

w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.2 porządku obrad. 

 

10.2. Wprowadzenie opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że ten projekt również 

był szeroko omawiany podczas posiedzenia wspólnego komisji, a następnie poprosił 

Panią Skarbnik Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do tematu (załącznik nr 12 do 

protokołu).  

O godz. 14.30 na obrady sesji wróciła radna Małgorzata Dwulat – stan 10 radnych 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że maksymalna stawka opłaty 

dziennej targowej wynosi 765,94 zł. W ubiegłym roku była to kwota 751,66 zł przy 

czym nasza stawka w uchwale wynosiła 32 zł, a na rok 2018 proponujemy 

wprowadzenie opłaty targowej w wysokości 35 zł. Pozostałe zapisy w uchwale 

pozostają bez zmian. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że radni otrzymali od Pani Skarbnik zestawienie 

zawierające wskazania przychodów z tytułu pobierania opłaty targowej od 2014 do 

2017 roku, z której wynika iż są one z roku na rok niższe. Radny uważa, że nie ma 

potrzeby podnoszenia opłaty targowej ponieważ przychody z tego tytułu i tak są 

coraz niższe. Poza tym należy pamiętać, że mieszkańcy naszej gminy często 

przyjeżdżają na nasze targowisko, aby móc sobie zrobić tańsze zakupy. Podniesienie 

tej opłaty spowoduje to, że kolejni przedsiębiorcy zaczną się wycofywać przez co 

handel na placu powoli zacznie zanikać.   

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że na dzień dzisiejszy targowiska 

wszędzie zanikają ze względu na coraz większą ilość sklepów – sieciówek, gdzie 

większość mieszkańców robi zakupy. Dodatkowo coraz bardziej rozwija się sprzedaż 
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internetowa co również źle wpływa na rozwój handlu na targowiskach. Skarbnik nie 

uważa, aby zwiększona opłata sprawiła, że handlowcy będą rzadziej przyjeżdżali na 

targowisko.  

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy są pobierane opłaty za wynajem placu pod handel 

podczas organizowanych imprez? 

Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski powiedział, że nie ma prawa pobierać 

żadnych opłat podczas organizowanych imprez ponieważ nie posiada żadnych 

pełnomocnictw jak również Plac Rynkowy nie należy do instytucji GOK. Jedyną 

pobieraną opłatą była opłata targowa wpłacana u inkasenta. 

Radny Piotr Dziadoń zaproponował, aby zastanowić się nad ta kwestią i przy 

podpisywaniu umów pobierać później opłaty od procentowego przychodu np. 5% 

wartości przychodu na podstawie wydruku z raportu dobowego kasy fiskalnej.                   

W takim przypadku przedsiębiorca zapłaci kwotę od rzeczywistego utargu.  

Radny Krzysztof Mościcki uważa, że handel obwoźny jest zanikającą formą 

i niezależnie od tego jaka ta opłata będzie ustalona to on i tak będzie powoli zanikał. 

Nie ma żadnego związku między wysokością opłaty, a ogólnymi wpływami czy też 

tendencją do zwiększania obecności mieszkańców na targowisku. Dodatkowo jest 

pewna grupa ludzi, która niezależnie od tego czy zapłaci przysłowiową złotówkę 

więcej lub mniej to i tak przyjedzie na rynek. Podane zestawienie wpływów sugeruje, 

że w bieżącym roku będzie ich prawdopodobniej mniej niż dotychczas. 

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że podnosząc opłaty osobom, które prowadzą 

w „niszowy sposób działalność gospodarczą” i osiągają z tego tytułu niskie dochody 

doprowadzimy do tego, że przestaną do nas przyjeżdżać. Wbrew pozorom liczba 

osób przychodzących na środowe targowisko jest duża. Przeliczając wpływy na 

wysokość opłaty wychodzi nam, że w zeszłym roku na rynku handlowało swoim 

towarem 270 przedsiębiorców co daje nam średnio wpływy z pięciu stoisk 

tygodniowo. Radna nie zgadza się z podniesieniem opłaty targowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że podczas 

wspólnego posiedzenia komisji nie było jednomyślności radnych co do wysokości 

opłaty targowej po czym zaproponował pozostanie przy dotychczasowej 

obowiązującej kwocie 32 zł. 

Radna Ewa Dudek zwróciła uwagę na to, że wszelki towar jest ogólnodostępny 

w Internecie i w dużych sklepach, ale zapominamy o tym, iż społeczeństwo w naszej 

gminie to w większości starsi ludzie, którzy są uzależnieni od tego miejsca ponieważ 

nie jeżdżą po zakupy do większych miejscowości.    

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że w zeszłym roku mieliśmy średnio ok. 160 zł 

wpływów, a w tym roku to ok. 123 zł gdzie nie mieliśmy podwyższonej opłaty 

targowej. Radny uważa, że wyższa opłata nie jest przyczyną tego, iż handlowcy nie 
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przyjeżdżają na targowisko.  Ci ludzie nie robią żadnych opłat za prąd, wodę, śmieci, 

nie ponoszą żadnych kosztów utrzymania lokalu, kosztów zatrudniania pracowników, 

nie mają kas fiskalnych co sprawia, że nie są to równe warunki do prowadzenia 

działalności gospodarczej w porównaniu z innymi przedsiębiorcami. 

Radna Regina Wieczorek powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych 

wstrzymywała się od głosowania, jednak po przemyśleniach złożyła formalny wniosek 

o pozostawienie opłaty targowej w wysokości 32 zł. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że w momencie złożenia wniosku 

formalnego należy go przegłosować, a jeśli nie zostanie on podjęty przez Radę Gminy 

dopiero można poddać pod głosowanie projekt uchwały. 

Radny Krzysztof Mościcki nie zgadza się z Radcą Prawnym, ponieważ projekt uchwały 

jest w punkcie porządku obrad, który został przyjęty i musi być zrealizowany. Jeżeli 

uchwała nie uzyska większości to automatycznie pozostaniemy przy wcześniej 

obowiązującej stawce, która jest taka sama jak w złożonym wniosku formalnym. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że jeśli podczas głosowana nad 

projektem uchwały dojdzie do tego, że nie zostanie ona podjęta przez Radę Gminy to 

będzie nas obowiązywała uchwała z 2015 roku. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała co się dzieje w momencie gdy Pani inkasent 

zachoruje? 

Brak odpowiedzi. 

Radny Piotr Dziadoń zapytał czy opłatę targową można wpłacać tylko w formie 

inkasa czy też można ją uiszczać w kasie urzędu? Dla przykładu w Gminie Kętrzyn 

można opłacać ją w kasie. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że kilka lat temu próbowaliśmy 

zmienić swoją uchwałę, ale została nam uchylona w całości. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                         

o odczytanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie 

Gminy Srokowo, a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych większością głosów                  

4 gł. „za”,  6 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

uchwały  Nr XL/221/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 września 2017 r.                    

w sprawie wprowadzenia opłaty targowej na terenie Gminy Srokowo. 



16 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński przypomniał, że w związku                         

z niepodjęciem uchwały przez Radę Gminy Srokowo, na terenie gminy obowiązuje 

stawka opłaty targowej z 2015 r. w wysokości 32 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.3 porządku obrad. 

 

10.3. Wprowadzenie opłaty od posiadania psów. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że projekt również był 

szeroko omawiany podczas posiedzenia wspólnego komisji, po czym poprosił Panią 

Skarbnik Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do omawianego tematu (załącznik                

nr 13 do protokołu).  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że projekt uchwały zawiera nie 

tylko zmianę stawki z 35 na 38 zł, (przy czym stawka maksymalna wynosi 121,24 zł), 

ale również dotyczy tego, że opłaty od posiadania psów nie pobiera się z tytułu 

posiadania psów nabytych ze schroniska dla zwierząt w Pudwągach, poddanych 

zabiegowi sterylizacji lub kastracji oraz zaszczepionych w przypadku, gdy koszty 

utrzymania psa w schronisku ponosiła Gmina Srokowo. Skarbnik uważa, że taki zapis 

powinien się znaleźć w projekcie uchwały po to, aby zachęcać mieszkańców do 

adopcji zwierząt i przy okazji zwalniać ich z ponoszenia opłat z tego tytułu. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Piotr Dziadoń powiedział, że do tego tematu radni również otrzymali od Pani 

Skarbnik zestawienie jak kształtowały się dochody z opłaty od posiadania psów                  

w ostatnich latach. Wynika z nich, że nastąpił bardzo duży wzrost poboru tej opłaty       

z 1 100,00 zł na 5 300,00 zł dzięki współpracy urzędników i sołtysów. Radny uważa, 

że skoro ludzie zdecydowali się robić opłaty za psy to nie należy zwiększać tych kwot 

zwłaszcza, że ściągalność bardzo się poprawiła. 

Radna Agnieszka Gajowniczek jest tego samego zdania co radny Piotr Dziadoń           

i uważa, że opłata od posiadania nie powinna wzrastać, a wręcz przeciwnie powinna 

być niższa. Rana uważa, że nie we wszystkich jednostkach samorządu terytorialnego 

funkcjonuje ta opłata, a jeśli już ją mamy to powinna być sprawiedliwie 

egzekwowana od wszystkich mieszkańców. Przepisy ustawy mówią nam, że zwolnieni 

od tych opłat są rolnicy oraz osoby, które ukończyły 65 rok życia pod warunkiem, że 

prowadzą jednoosobowe gospodarstwo domowe. Radna apeluje, aby nie 

podejmować tej uchwały, jeśli chodzi o kwotę opłaty. Zapis dotyczący „opłaty od 

posiadania psów nie pobiera się z tytułu posiadania psów nabytych ze schroniska dla 

zwierząt w Pudwągach, poddanych zabiegowi sterylizacji lub kastracji oraz 

zaszczepionych w przypadku gdy koszty utrzymania psa w schronisku ponosiła Gmina 

Srokowo” jest bardzo ważną kwestią ponieważ pozwoli to nam ograniczyć koszty 

związane z utrzymaniem naszych psów w schronisku. Jak dotąd gmina ponosiła taki 
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koszt w wysokości ok. 50 tys. zł rocznie. Radna zapytała czy nie byłoby taniej 

wybudować kilka kojców przy ZGKiM i spróbować znaleźć domu dla nich? Radna 

powiedziała, że można byłoby przyjąć tę uchwałę lecz z inna stawką.  

Pytanie: ile miesięcznie kosztuje utrzymanie psa w schronisku?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że jest to kwota 350 zł za 

jednego psa, a miesięczny koszt utrzymania wszystkich psów w schronisku wynosi  

średnio ok. 4 800,00 zł.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że sterylizacja to koszt jednorazowy, 

a miesięczne karmienie psa średniej wielkości wynosi ok. 70-100 zł. Radna uważa, że 

należy zastanowić się nad rozwiązaniem dotyczącym wybudowania kilka kojców przy 

ZGKiM, w których będziemy trzymali te zwierzęta. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że aby uruchomić schronisko 

trzeba spełniać określone warunki.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że chodzi jej o miejsce tymczasowego 

pobytu zwierząt do momentu adopcji. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że nie ma takiej formy jak 

tymczasowe sprawowanie opieki nad zwierzętami.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że radnym chodzi o to, aby nie było 

podwyżki dla mieszkańców ponieważ wiadomo, że będzie większy nacisk na 

egzekwowanie opłaty. Możliwe, że w przyszłym roku będzie ona niższa po to, aby 

wszyscy wywiązywali się z tego obowiązku, ale za niższą kwotę. Na chwilę obecną za 

swoje psy zapłaciło 140 właścicieli, a wiadomo, że jest to bardzo mała ilość osób 

w porównaniu ze stanem faktycznym. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski w imieniu Wójta Gminy zgłosił autopoprawkę 

do uchwały z propozycją zmiany opłaty od posiadania psów na 36 zł z zachowaniem 

pozostałych zapisów dotyczących zwolnienia z opłat w przypadku wzięcia psa ze 

schroniska.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z wniesieniem 

wniosku formalnego dotyczącego autopoprawki do projektu uchwały poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych większością głosów –                              

4 gł. „za”,  6 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła 

uchwały Nr XL/221/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 września 2017 r.                    

w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów. 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński podsumowując stwierdził, 

że na terenie Gminy Srokowo nadal obowiązuje dotychczasowa uchwała z 2015 roku 

ze stawką opłaty za jednego psa w wysokości 35 zł rocznie. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.3, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10.4 i 10.5 porządku obrad. 

 

10.4. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2017-2022. 

10.5. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina o wprowadzenie do projektów uchwał (załączniki nr 14 i 15 do protokołu).  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dotyczą one wprowadzenia decyzji Wojewody Warmińsko – Mazurskiego 

zwiększającego i zmniejszającego dochody i wydatki bieżące gminy oraz zmiany 

w wydatkach na zadaniu programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków ze 

zwiększeniem środków na ten program o 10 000,00 zł w bieżącym roku,                   

a zmniejszeniem w przyszłym roku (1 dodatkowy wniosek na oczyszczalnię ścieków). 

Zmiany w budżecie Gminy Srokowo dotyczą one, że zwiększa się dochody budżetu 

Gminy Srokowo ze względu na decyzję  Nr FK 194/2017 Wojewody Warmińsko -

Mazurskiego  z dnia 8 września 2017r - tj. zwiększenie na  obsługę związaną z 

wydawaniem Karty Dużej Rodziny - 29zł (zadanie zlecone); decyzję nr 188/2017 

Wojewody z dnia 6 września br. w sprawie zmiany  od 1 sierpnia  rozdziału do 

obsługi zadania Wsparcie kobiet w ciąży i rodzin w zakresie dostępu do instrumentów 

polityki na rzecz rodziny (ustawa"  Za Życiem"- zad zlecone) zwiększony  rozdz. 

85502 i zmniejszony 85595  o kwotę 8 240,00 zł; decyzję                              nr 

205/2017Wojewody z dnia 12 września b.r. w sprawie zmniejszenia dotacji na 

dofinansowanie wypłat składek na ubezpieczenie zdrowotne o kwotę 1491zł; decyzję  

Nr 223/17 Wojewody Warmińsko -Mazurskiego z dnia 27 września 2017r w sprawie 

zwiększenia dotacji na wypłaty zasiłków stałych o kwotę 42 743,00 zł. W związku                        

z w/w decyzjami po stronie  wydatków przyjmuje się plany odpowiednio do zmian 

dochodów. 

Dokonuje się przeniesień po stronie wydatków gminy Srokowo polegających na  

zmianach zadań w funduszach sołeckich: Silec - niewykorzystaną  kwotę 6 152,80zł  

planowanych środków na   zagospodarowanie plaży przeznaczyć na założenie lamp 

oświetlenia ulicznego. Leśniewo - zmniejszyć o kwotę  800,00 zł  środki na zakup 

stolików świetlicowych dla dzieci  do kwoty 500,00 zł , za kwotę 400,00 zł zakupić 

gry i klocki do  świetlicy , zdjąć z planu wykonanie  elewacji świetlicy (2 000,00zł),  

zmniejszyć środki o kwotę 69,25 zł na zakup paliwa  i zmniejszyć o 500,00 zł zakupy 

do świetlicy a zaoszczędzone  środki w kwocie 2 969,25 zł przeznaczyć na zakup  

barierek  do montażu przy drodze w sołectwie (w kierunku Rydzówki). Jankowice  -  

przenieść kwotę 1 000,00 zł z wyposażenia świetlicy na zakup polbruku pod 
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planowany do postawienia zakupiony garaż. Jegławki- zmniejszyć o kwotę 500,00 zł  

środki na zakup materiałów do budowy wiaty, zdjąć z planu zagospodarowanie placu 

przy wiacie -2 000,00 zł, zwiększyć środki z 2 200,00  do kwoty 4 700,00 zł  na zakup 

paliwa do kosiarek i odśnieżarki oraz zakup dwóch podkaszarek w tym dla Kolkiejm 

i Skandławek, a zakup podkaszarki do Jegławek przenieść na rok przyszły. Solanka -  

w zadaniu  zakupu paliwa do kosiarek dodano i zakup kosiarki. Wilczyny - zmieniono 

zakres zadania  remontu świetlicy tj z "elewacja zewnętrzna, wymiana rynien budowa 

toalety" na "wymianę okien w świetlicy". Siniec - zdjęcie z planu wykonanie 

oświetlenia przy świetlicy za 2 000,00 zł , zakup sprzętu i organizacja imprezy 

integracyjnej zmniejszenie o kwotę 1299,55 zł, zmniejszenie środków na zakup 

paliwa o 149,59 zł  z  jednoczesnym  zwiększeniu środków na  zakup materiałów do 

świetlicy o kwotę  255,92 zł oraz zwiększeniu środków na  remonty dróg o kwotę 

3 193,22zł.  

Zmiany w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej spowodowane  są zwiększonymi 

potrzebami w zakresie pobytu dzieci w domach dziecka oraz w rodzinach 

zastępczych. 

W Szkole Podstawowej dokonuje się korekt środków przeznaczonych na zakup  

podręczników i pomocy  naukowych, ćwiczeń  z paragrafu 4240 na 4210 oraz 

zgodnie z  wnioskiem dyrektora SP dokonuje się przeniesień na kwotę 900,00 zł  

pomiędzy zakupami materiałów a zakupem usług podróżami krajowymi i zakupem 

usług zdrowotnych.   

W Urzędzie Gminy dokonuje się zmiany paragrafu dotacyjnego stanowiącej pomoc 

dla Gminy Sośno z paragrafu dotacyjnego inwestycyjnego na dotacyjny                            

z przeznaczeniem na  zadania  bieżące (remonty). 

Dokonuje się zwiększenia  środków na zatrudnienie (na umowę  zlecenie) pracownika 

w referacie gospodarka gruntami do końca września br. 2 000,00 zł, zwiększa się na 

wydatki na delegacje o 2 000,00 zł oraz na zakup usług o kwotę  15 330,93zł, 

zwiększa się środki na dotacje do budowy oczyszczalni ścieków o kwotę 10 000,00zł                             

z jednoczesnym  zmniejszeniem oszczędności na płacach o kwotę 23 878,93 zł oraz 

na składkach ZUS 6 000,00 zł, zwiększa się środki na Fundusz Pracy oraz energię na 

kompleksie rekreacyjnym zmniejszając wydatki na usługi  i materiały.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Regina Wieczorek zapytała ile oczyszczalni gmina planuje wybudować 

w przyszłym roku?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że w przyszłym roku 

planowaliśmy budowę 15 sztuk przydomowych oczyszczalni ścieków na kwotę           

150 tys. zł, ale po przeniesieniu jednego dofinansowania na ten rok, pozostanie 

kwota na 14 sztuk takich inwestycji. 

Radny Krzysztof Mróz zapytał do kiedy otrzymujemy decyzję Wojewody w sprawie 

zwrotu akcyzy? 
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że we wrześniu składa się 

wniosek, a decyzja przychodzi pod koniec września lub w październiku. Na dzień 

dzisiejszy jeszcze nic nie otrzymaliśmy. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                         

o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Srokowo na lata 2017- 2022, a następnie poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                              

10 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XL/221/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 września 2017 r.                    

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                          

na lata 2017-2022. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji w kwestii zmian budżetu Gminy Srokowo, poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 2017 rok, a następnie poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                              

10 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XL/222/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 września 2017 r.                    

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 2017 r. 

  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.4 i 10.5, a następnie przystąpił do realizacji  

pkt 11 porządku obrad. 

 

Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński  poprosił o udzielenie 

odpowiedzi na dwa zapytania wniesione przez radną Agnieszkę Gajowniczek,                        

a mianowicie:  

1.Czy wpłynął już projekt dokumentacji na odcinek drogi łączącej ulicę Wiejską i ulicę 

Słoneczną?  

2.Radna poprosiła o wyjaśnienie na piśmie i przekazanie mieszkańcom Jankowic 

informacji: jaki odcinek został wykonany za kwotę 1 300,00 zł i czy obejmuje ona 

tylko i wyłącznie drogi wskazanej przez sołectwo do naprawy?  
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Ad 1. 
Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że jeśli chodzi o dokumentację 

to kwota brutto wynosi prawie 40 tys. zł. W dniu dzisiejszym odbyła się rozmowa, 

w której projektant stwierdził, że dokumentację skoryguje tak, abyśmy zmieścili się z  

kosztorysem w posiadanej kwocie. Dokumentacja zostanie odebrana po jej dokładnej 

weryfikacji i po poprawkach. 

Ad 2. 
Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że w kwestii Jankowic to kopie 

faktur zostaną przedłożone Pani Sołtys i Radzie Sołeckiej, aby mogli się z nimi 

zapoznać po to aby nie wzbudzać żadnych wątpliwości ponieważ każda z faktur jest 

dokładnie opisana. Dodatkowo tak jak było mówione podczas komisji od nowego 

roku zostanie wprowadzona nowa zasada rozliczania prac na drogach. Będzie to 

wyglądało tak, że sołtysi będą potwierdzali zarówno ilość kursów wykonanych 

z kruszywem oraz ilość godzin pracy sprzętu na drogach w obrębie danego sołectwa. 

Takie działania będą wprowadzone po to, aby nie było żadnych wątpliwości co do 

zgodności zapisów w funduszu sołeckim dotyczących np. ilości kruszywa potrzebnego 

do naprawy poszczególnych dróg oraz po to, aby mieć pewność, że materiał trafia 

w odpowiednie miejsca zgodnie z podjętymi wcześniej ustaleniami. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński  zapytał radną Agnieszkę 

Gajowniczek czy taka odpowiedź ją satysfakcjonuje? 

Radna Agnieszka Gajowniczek odpowiedziała, że tak. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11. i  przystąpił do realizacji 

pkt 12. porządku obrad. 
 

Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił o składanie 

wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy pismo od pracowników Urzędu Gminy, 

które wpłynęło do biura Rady Gminy wpłynęło również do Pana Wójta Gminy? Czy 

w tej sprawie było już coś analizowane? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że pismo wpłynęło w dniu 

wczorajszym. Wójt Gminy jest na urlopie, a tylko on jest osobą władną do 

ustosunkowania się w tej sprawie. Na dzień dzisiejszy nie może powiedzieć czy 

będzie nas stać na cokolwiek. 

Radca Prawny Ryszard Bielański dodał, że dodatkowo z dniem 1 stycznia 2018 r. 

zmienia się rozporządzenie w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych, 
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więc niektórzy pracownicy zgodnie z rozporządzeniem będą musieli mieć podwyżkę 

ze względu na wzrost najniższych kwot.    

2.Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski zaprosił wszystkie osoby uczestniczące 

w sesji na spotkanie autorskie Agnieszki Lingas – Łoniewskiej, które odbędzie się                   

3 października 2017 r. w Bibliotece Gminnej w Srokowie o godzinie 18.00. 

3.Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w tym tygodniu nie doszło 

do objazdu dróg powiatowych (ze względu na przegląd dróg Green Vello), który 

został przesunięty na przyszły tydzień. Zastępca Wójta powiedział, że wszelkie uwagi 

dotyczące dróg powiatowych można zgłaszać do przyszłej środy, aby móc je 

przekazać komisji. 

4.Radny Piotr Dziadoń zapytał czy budowa ulicy Ogrodowej jest już zakończona? 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski odpowiedział, że ze względu na konieczność 

wykonania odwodnienia termin został przesunięty o dwa tygodnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11. i  przystąpił do realizacji pkt 12.  
porządku obrad. 

Pkt 12. 
Zakończenie obrad XL sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XL sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 15.20 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 22 strony i 15 załączników. 

 
 
 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                        
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


